



الشــروط والأحكــام لبطاقة هميان مسبقة الدفع (أفراد) Himyan Prepaid Card Terms and Conditions (Retail)

HIMYAN CARD TERMS & CONDITIONS

الشــروط والأحكــام لبطــاقــة هميــان

Definitions:

QAR means the lawful Currency of Qatar.

ATM means an Automated Teller Machine.

Card means the ARB Himyan Card issued to the Cardholder by AlRayan Bank.

Card Account means the records the Bank maintains to account for the value of claims associated with the Card.

Cardholder means the person or persons who have received the Card and are authorised to use the Card as provided for in this Agreement.

Bank means AlRayan Bank

Card e-Statement means the statement of the Card Account sent by the Bank to the registered e-mail address of the Cardholder showing all transaction details affected by the Cardholder.

Merchant means any person, establishment, company or legal entity which accepts the Card.

PIN means the Personal Identification Number issued by the Bank to the Cardholder to enable him/her to use the Card on the ATM or (POS) Point of Sale.

POS means a Point of Sale where goods or services may be bought by use of the Card.

Transaction means the purchase of goods and/or services and/or cash withdrawals made by the use of Card and/or the Card and PIN.

Preamble: The Definitions & Preamble together with the terms and conditions indicated herein below constitute a "Contract" between the Bank and the Cardholder. By accepting and using the Card, the Cardholder agrees to be bound by these terms and conditions in this Agreement.

Card Usage:

- The Cardholder should sign on the signature panel on the reverse of the Card immediately upon receipt of the Card.
- Any Transaction supported by electronic log or the imprint of the Card is presumed as a genuine Transaction unless proven otherwise, irrespective of the signature being present or not on the Transaction slip.
- 3. Qatar Residents and citizens can reload additional funds to their Himyan Card.
- 4. The expiration date of the Card is identified on the front of the Card.
- 5. Himyan is a prepaid card which can be used in Qatar only. The Card is not connected in any way to any other Account. The Card is not a credit card. The Card is not for resale. The Card will remain the property of the Bank and must be surrendered upon demand. The Card is non-transferable and it may be cancelled, repossessed or revoked at any time without prior notice.
- 6. The Bank's business days are Sunday through Thursday, excluding official holidays.
- 7. The Cardholder should read this Agreement carefully and keep it for future reference.
- 8. The Bank is not responsible for any act of negligence or denial of service by any Merchant or for damages arising as a result of malfunction of any ATMs, POS terminals or other electronic devices. The Bank shall not Guarantee and shall not be responsible for the quality of the item, goods or the services provided by the Merchant.
- 9. The safety and safekeeping of the Card and its related PIN is the sole responsibility of the Cardholder. Any Transaction performed on the ATM or where a PIN entry is necessary shall be deemed to be performed by the Cardholder himself/herself, if the Card is not reported lost, irrespective of the person performing the Transaction.
- 10. The maximum value of the Card is restricted to QAR 30,000 or to a maximum as displayed at the Bank's branch.
- 11. The Cardholder may use his/her Card to purchase or lease goods or services wherever Himyan Cards are accepted as long as the Cardholder does not exceed the value available on his/her Card Account.
- 12. The Cardholder is to be aware that some Merchants do not allow Cardholders to conduct split Transactions where he/she would use the Card as partial payment for goods and services and pay the remainder of the balance with another form of legal tender.
- 13. If the Cardholder uses his/her Card at a restaurant, a hotel, for a car rental purchase, or for similar purchases, the Merchant may pre-authorise the Transaction amount for the purchase amount plus up to 20% or more to ensure there are sufficient funds available to cover anyincidental expenses incurred.
- 14. Any pre-authorisation amount will place a hold on the available funds until the merchant sends the Bank the final payment amount of the Cardholder's purchase. Once the final payment amount is received, the pre-authorisation amount on hold will be removed. It may take up to seven (7) days or more for the hold to be removed. During the hold period, the Cardholder will not have access to the pre-authorised amount.
- 15. If the Cardholder uses the Card number without presenting the Card (such as for a mail order, Internet or telephone purchase), the legal effect will be the same as if the Cardholder used the Card itself.
- 16. The Cardholder undertakes not to use the Card for purchase of goods or services that are against the principles of Islamic Shari'a (such as gambling, pornography, alcohol or other illegal activities). If the Cardholder breaches this term, the Bank shall be entitled to cancel the Card without prior notice and without any responsibility to the Bank.

التعريفات:

ريال قطري: يعني العملة المشروعة لدولة قطر

ATM تعنى ماكينة الصرف الآلي

البطاقة تعني بطاقة هميان الصادرة لحامل البطاقة من بنك الريان.

حساب البطاقة يعني السجلات التي يحتفظ بها البنك لاحتساب قيمة المطالبات المرتبطة بالبطاقة.

حامـل البطاقـة يعـني الشـخص أو الأشـخاص، الذيـن قـد تسـلموا البطاقـة وهــم مفوضـون باسـتخدام البطاقـة كمـا هــو منصــوص عليـه فـى هــذه الاتفاقيـة.

البنك يعنى بنك الريان

حُشَفَ البطاقـة يعني كشف حساب البطاقـة الـذي يرسـله البنـك لحامـل البطاقـة والـذي يبـين جميـع المعامـلات المفصلـة الـتي أجراهـا حامـل البطاقـة.

التاجر يعني أي شخص، أو مؤسسة، أو شركة، أو كيان قانوني يقبل البطاقة.

PIN يعني رقـم التعريـف الشخصي الـذي يصـدره البنك الحامـل البطاقـة لتمكينـه مـن اسـتخدام البطاقـة فـى ماكينـة الـصراف الآلى أو نقطـة البيـع.

POS تعنى نقطة البيع حيث يمكن شراء البضائع أو الخدمات باستخدام البطاقة.

المعاملـة تعني شراء البضائع و/أو الخدمـات و/أو السـحوبات النقديـة باسـتخدام البطاقـة و/أو البطاقـة ورقـم التعريـف الشـخصى.

مقدمـة: تشـكل التعريفـات والمقدمـة إلى جانـب الأحـكام والـشروط المبينـة فيمـا يـلي "عقــداً" بـين البنـك وحامـل البطاقـة. وبقبـول البطاقـة واسـتخدامها، يوافـق حامـل البطاقـة عـلى أن يكــون ملزمــاً بهــذه الأحـكام والـشروط الــواردة في هــذه الاتفاقيـة.

استخدام البطاقا

- ا يتعين عـلى حامـل البطاقـة التوقيـع في الحـيز المخصـص للتوقيـع عـلى الجهـة الخلفيـة للبطاقـة مبـاشرة بعـد اسـتلام البطاقـة.
- ٢- تعتبر أي معاملـة مدعمـة بدخـول إلكترونـي أو ببصمـة البطاقـة معاملـة أصليـة مالـم يتـم إثبـات العكـس، بـصرف النظر عـن وجـود التوقيـع أو عدمـه عـلى فسـيمة المعاملـة.
- ٣- يمكن لحاملي بطاقـة هميان زيادة رصيد بطاقتهـم مـن خلال تطبيـق الخدمـات البنكيـة عبر الجـوال، وأجهـزة البِيداع النقـدي والفـروع
 - ٤- تاريخ انتهاء صلاحية البطاقة مبين على الجهة الأمامية للبطاقة.
- 0- بطاقـة هميــان هــي بطاقـة مسـبقة الدفـع تسـتخدم داخــل قطــر فقــط، والبطاقــة غــير مرتبطــة بــأي شــكل مــن الأشــكال بـأي حســاب أخـر. كمــا أن البطاقـة ليسـت بطاقـة اتمــان، والبطاقـة ليسـت مخصصــة لإعــادة البيــع، وتبقــى البطاقــة ملكيـة خاصــة بالبنــك ويجـب تســليمها إليــه عنــد الطلــب، والبطاقــة غـير قابلــة للتحويــل ويجــوز إلغاؤهــا، أو اسـتعادتها، أونقضهــا فـي أي وقــت دون إشــعار مســبق.
 - ٦- أيام عمل البنك هي من يوم الأحد إلى يوم الخميس بإستثناء العطلات الرسمية.
- ٧- يتعين على حامـل البطاقـة أن يقـرأ هـذه الاتفاقيـة بعنايـة والاحتفـاظ بهــا للرجـوع إليهــا فـي
 المسـتقيل،
- ٨- لا يكـون البنـك مسـؤولاً عـن أي تـصرف أو إهمــال أو رفــض الخدمــة مــن قبــل أي تاجـر أو عــن
 الأضرار الناتجـة عـن تعطـل أي جهــاز صراف آلي أو جهـاز حـاص بنقطـة بيـع أو غــير ذلـك مــن الأجهــزة
 الإلكترونيــة، كمــا لا يضمــن البنــك ولا يكــون مســؤولا عــن جــودة الســلعة أو البضاعــة أو الخدمــة
 المقدمــة مــن التاجــر.
- تكون سلامة وحفظ البطاقة ورقم التعريف الشخصي المرتبط بها من مسؤولية حامل البطاقة
 منفـرداً، وأي معاملـة يتـم إجراؤهـا في جهـاز الــصراف الآلي أو حيـث يكــون إدخـال رقــم التعريــف
 الشـخصي ضروريـاً يتـم إعتبارهـا عـلى أنوـا تمــت بمعرفـة حامـل البطاقـة نفســه، إذا لـم يتـم الإبـلاغ
 عـن فقـدان البطاقـة، بـصرف النظـر عـن هويـة الشخص الـذي يجـرى المعاملـة.
- ا- الحـد الأقـصى لقيمــة البطاقــة محصــور بمبلــغ 30,000 ريــال قطـري أو إلى الحــد الــذي يحــدده فــرع البنــك.
- ۱۱- يجـوز لحامـل البطاقـة أن يسـتخدم بطاقتـه لـشراء أو اسـتئجار البضائـع أو الخدمـات في أي مـكان تكون فيـه بطاقـة هميـان مقبولـة طالمـا أن حامـل البطاقـة لا يتجـاوز المبلـغ المتوفـر في حسـاب بطاقتـه.
- I- يتعين على حامل البطاقـة أن يكـون على درايـه بأن بعـض التجـار لا يسـمحون لحامـل البطاقـة بإجـراء معامـلات مجـزأه حيـث يقــوم باسـتخدام البطاقــة للدفــع جزئيـاً مقابـل البضائــع والخدمــات ودفــع الرصيـد المتبقــي بعملــه قانونيــة مــن نــوع آخـر.
- ١٣- إذا قـام حامـل البطاقـة بإسـتخدام بطاقـتـه في مطعـم، أو فنـدق، أو لغـرض تأجير سيارة، أو لغـرض مشـتريات مشـابهـة، يجـوز للتاجـر أن يقـوم بالتفويـض المسـبق بمبلـغ المعاملـة الخـاص بمبلـغ الـشراء زائــد نســبة تصــل إلى 20% أو أكـــُر لضمــان وجـــود مــا يكفــي مــن الأمــوال المتوفــرة لتغطيــة أي مصاريــف عرضيـة يتــم تكبدهــا.
- I- أي مبلغ مفوض به مسبقاً يضع ((حجزاً)) على الأموال المتوفرة إلى أن يقوم التاجر بإرسال مبلغ الدفعة النهائية الخاصة بمشتريات دامل البطاقة إلى البنك، وعندما يتم استلام المبلغ الدفعة النهائية، يتم إزالـة الدجرز، يجـوز أن يسـتغرق الأمـر مـدة تصـل إلى (7) أيـام أو أكثر لتتم إزالـة الحجرز، وخـلال فـترة الحجرز، لا يكـون بإسـتطاعة حامـل البطاقـة الوصـول إلى المبلـغ المفـوض به مسبقاً.
- 01- إذا اس تخدم حاصل البطاقـة رقــم البطاقـة دون تقديـم البطاقـة (كمــا فـي حالـة الطلبيـة عـبر البريـد أو الـشراء عـبر الإنترنـت أو الهاتـف)، يكــون الأثـر القانونـي ذاتـه كمــا لــو ان حامــل البطاقــة اســتخدم البطاقــة نفســها.
- 11- يتعهـد حامـل البطاقـة عـبر الانترنـت مـن خـلال QPAY بعـدم اسـتخدام البطاقـة لـشراء البضائـع أو الخدمـات الـــّي تكــون منافيـة لمبـادئ الشريعــة الإســلامية (مثــل المقامــرة، والمــواد الإباحيـة، والكحــول، وغيرهـا مـن النشاطات غير المشروعــة)، إذا أخـل حامـل البطاقـة بهــذا الحكـم، يكـون مـن حــق البنـك إلغــاء البطاقــة دون إشــعار مسـبق ودون أى مســؤولية عــلى البنـك.





الشــروط والأحكــام لبطاقة هميان مسبقة الدفع (أفراد) Himyan Prepaid Card

(Retail) **Terms and Conditions** الشـروط والأحكـام لبطـاقـة هميـان (يتبع)

HIMYAN CARD TERMS & CONDITIONS (CONTINUED)

- 17. The Cardholder is not allowed to exceed the available amount in his/her Card Account, through an individual Transaction or a series of Transactions. Nevertheless, if a Transaction exceeds the balance of the funds available on Cardholder's Card; the Cardholder shall remain fully liable to the Bank for the amount of the Transaction.
- 18. The Cardholder undertakes not to use the Card directly or indirectly for any illegal activities and/or for money laundering or financing of terrorism.
- 19. The Cardholder does not have the right to stop payment on any purchase or payment Transaction originated by use of his/her Card. The Cardholder may not make preauthorised regular payments from his/her Card Account. If the Cardholder authorises a Transaction and then fails to make a purchase of that item as planned, the approval may result in a hold for that amount of funds for up to fifteen (15) days.
- All Transactions relating to car rentals may result in a hold for that amount of funds for up to fifteen (15) days.
- 21. The Card can be used to make online purchases through QPay. The Cardholder shall always keep in mind, that attempting to use the Card at websites that requires address verification may result in a decline since, for security purposes, a web Merchant may want to associate the Card with the Cardholder's name and address, which it will not be able to do.
- 22. The HIMYAN prepaid card can be used only within the State of Qatar in QAR currency.

Authorised Users

 The Cardholder is responsible for all authorised Transactions initiated and fees incurred byuse of his/her Card. Any use of the Card or access to the Card number will be treated by the Bank as being made by the Cardholder as if the Cardholder has authorised such use and the Cardholder will be liable for all Transactions and fees incurred by those persons. The Cardholder is wholly responsible for the use of the Card(s) according to the terms and conditions of this Agreement.

Secondary Cardholder:

1. Supplementary Cards are not allowed for this Card product.

Loss, theft and Inactive Card Accounts:

- If the Card is lost or stolen or the Cardholder suspects any fraudulent or suspicious
 activity with regard to the Card, the Cardholder must immediately report the same to the
 Bank or its branches. The Bank will make a temporary stop without any responsibility on
 its part for such an action until the Bank gets a written confirmation of loss or theft from
 the Cardholder.
- The Cardholder shall remain liable and accountable for any Transactions prior to the Bank receiving the written confirmation indicated above.
- Any charges levied for lost Cards that are paid by the Bank; like publishing a reward for capture, will be charged to the Cardholder. The decision whether or not to publish a reward for Card recovery will be taken only by the Bank after evaluating the seriousness of the situation.
- If the Cardholder requests a replacement for a lost or stolen Card, the Bank may, at its
 absolute discretion issue a replacement. The issuance fee for such replacement will be
 debited to the Card Account.
- In the event that the lost or stolen Card is recovered, the Cardholder shall destroy or return it to the Bank without using it in any manner whatsoever, and advise the Bank in writing that it has been recovered.
- 6. Card Accounts that are inactive for a period of one year shall be subject to a transfer to an applicable status as may decide by the Bank. Provided that the Bank shall have made all reasonable efforts to contact the Cardholder. If the Bank's efforts have been successful to contact the Customer, the Bank shall handle the Card Account in the manner described by Qatar Central Bank. For visitors no refund will be provided upon expiry of the card.

Personal Identification Number (PIN):

- 1. The Bank will issue a PIN to the Cardholder to authenticate Transactions.
- The Cardholder shall not disclose the PIN to any other party, and the Cardholder shall be fully responsible for any Transaction authenticated by the use of his/her PIN. Accordingly any PIN related Transaction shall be deemed to be performed by the Cardholder.

Loading the card:

1. Additional funds may be added to the cardholder card called 'value loading'.

Disputes on Transactions:

- The entries in the Card Statement shall be presumed to be correct unless the Cardholder objects to the entries within a period of 30 days from the date of the Card Statement and proves them to be incorrect.
- If the Cardholder objects to an entry, the Bank will initiate an investigation and advise the Cardholder with the outcome. The Cardholder shall bear the fee of the investigation in question.
- The Bank is not liable to investigate any Transaction not reported to the Bank by the Cardholder within the time frame mentioned above.
- 4. If the Cardholder is entitled to a refund for any reason for goods or services obtained with the Card, the Cardholder agrees to accept credits to his/her Card for such refunds and agrees to the refund terms and refund policy of that Merchant.
- In case of errors or questions about the Cardholder's electronic Transactions, the Cardholder must call the Customer Service Call Centre at 44253333 or write to AlRayan Bank, PO Box 28888, Doha, Qatar.

- VI- لا يسـمح لحامـل البطاقـة تجـاوز المبلـغ المتوفـر فـي حسـاب بطاقتـه، مـن خـلال معاملـة منفـردة أو سلسـلة مـن المعامـلات وعـلى الرغـم مـن ذلـك إذا تجـاوزت إحـدى المعامـلات رصيد الأمـوال المتوفرة فـي حسـاب البطاقـة، يظل حامـل البطاقـة ملزمـاً بالكامـل تجـاه البنـك بسـداد قيمـة المعاملـة وأي رسـوم مطبقـة.
- ۱۸- يتعهـ د حامـل البطاقـة بـألا يسـتعمل البطاقـة بشـكل مبـاشر أو غـير مبـاشر لأيـة اعمـال غـير قانونيـة أو غسـيل الأمـوال أو تمويـل الإرهـاب
- 19- ليس من حق حامل البطاقة أن يوقف الدفع على أي معاملة شراء أو دفع تمت مباشرتها بإستخدام البطاقة الخاصة به. ولا يجوز احامل البطاقة أن يجري تفويضا مسبقاً بدفعـات منتظمـة من حساب بطاقتـه، وإذا قام حامـل البطاقة بتفويـض إحدى المعامـلات ثـم تخلـف عن القيام بشراء تلك السلعة كما كان مخططاً لـه، فإن الموافقـة قـد تـوُدي إلى حجز ذلك المبلـغ من المال لمـده تصـل إلى خمسة عـشر (15) يومـاً.
- ٢- يمكن أن تـُؤدي جميـع المعامـلات المتعلقـة بتأجـير السيارات إلي حجـز الأمـوال لمـدة تصـل إلى خمسـة عـشر (15) يومـاً.
- 1- يجـوز إسـتخدام البطاقـة للـشراء عـبر الانترنت مـن خـلال QPAY ويتعـين عـلى حامـل البطاقـة أن يتذكر دائمـاً أن محاولـة اسـتخدام البطاقـة عـلى المواقـع الإلكترونيـة الـتي تتطلـب التحقـق مـن العنـوان قـد يـقدي إلى رفـض المعاملـة لأنـه لأغـراض أمنيـة قـد يرغـب البائـع عـبر الانترنت مـن خـلال QPAY فـي ربـط البطاقـة بإسـم وعنـوان حامـل البطاقـة ، الأمـر الـذي لـن يكـون بوسـعه القـر امـيـه
 - ٢٢- يمكن إستخدام بطاقة هميان مسبقة الدفع فقط داخل دولة قطر بعملة الريال القطري.

المستخدمون المفوضون:

ا- أن يكـون حامـل البطاقـة مسـؤولاً عـن جميـع المعامـلات المفـوض بهـا الـتي تتـم مباشرتهـا وعــن الرســوم المتكبـدة بإسـتخدام بطاقــة، ويتعامــل البنــك مــع أي إسـتخدام للبطاقــة أو الدخـول إلى رقـم البطاقـة عـلى أنـه قـد تـم بمعرفـة حامـل البطاقـة كمـا لــو أن حامـل البطاقـة قــد فــوض بذلــك الاســتخدام، ويكــون حامـل البطاقــة ملزمــاً بجميــع المعامــلات والرســوم المتكبدة مـن قبـل أولئـك الأشـخاص، ويكــون حامـل البطاقــة مســؤولاً بالكامـل عـن اســتخدام بطاقـتـه (بطاقاتــه) وفقــاً لأحـكام وشروط هــذه الاتفاقيــة.

حامل البطاقة الثانوية:

١- البطاقات الإضافية غير مسموح بها في منتج هذه البطاقة.

فقدان أو سرقة البطاقة وحسابات البطاقات غير المستخدمة:

- ا- إذا تم فقدان البطاقـة أو سرقتهـا أو إذا اشتبه حامـل البطاقـة بـأي نشـاط احتيـالي أو مريـب في مـا يتعلـق بالبطاقـة، فعـلى حامـل البطاقـة الإبـلاغ عـن ذلـك فـورآ للبنـك أو فروعـه، وسيـقوم البنـك بإيقــاف البطاقـة مؤقتـاً دون أي مسـؤولية مـن جانبـه عـن هــذا التـصرف حـتى يحصــل البنـك عـلى تأكيـد خطـي مـن حامـل البطاقـة عـلى فقـدان البطاقـة أو سرقتهـا.
- ٢- يظـل حامـل البطاقـة مســؤولاً وخاضعـاً للمسـاءلة بشــأن أي معامـلات تسـبق اسـتلام البنـك للتأكيد الخطـي المشـار إليـه فـي البنـد أعـلاه.
- ٣- يتـم قيـد أي رسـوم تفـرض عـلى البطاقـات المفقـودة الـتي يدفعهـا البنـك، كالإعـلان عـن مكافـأة لمـن يجدهـا، عـلى حسـاب حامـل البطاقـة، ويتـم أتحـاذ القـرار بشـأن الإعـلان عـن مكافـأة مـن عدمـه فقـط مـن قبـل البنـك بعـد تقييـم خطـورة المسـألة.
- ٤- إذا طلب حامل البطاقة بدل فاقد عن البطاقة المسروقة، يجوز للبنك، وفقاً لتقديره الخاص، إصدار بدل فاقد، ويتم قيد رسوم إصدار بدل الفاقد ذلك على حساب البطاقة.
- 0- في حال تم استرجاع البطاقة المفقودة أو المسروقة ، يتعين على حامل البطاقة أن يتلفها أو يعيدهـا إلى البنـك دون اسـتخدامها بـأي طريقـة كانـت، وإبـلاغ البنـك خطيـاً بأنـه قـد اسـترجع البطاقـة.
- 1- تحـول حسـابات البطاقــات الــتي لــم تســتخدم لفــترة عــام كامــل لأي وضعيــة يحــدده البنــك شريطــة أن يتخــذ البنــك كل السـبل المعقولــة للإتصــال بحامــل البطاقــة. وفي حــال لــم تنجــح محـاولات البنـك في الاتصـال بحامـل البطاقـة يقــوم البنـك بالتـصرف في حســاب البطاقـة وفقــاً لتعليمــات مــصرف قطـر المركـزي. لــن يتــم اســترداد أي مبلــغ للــزوار عنــد انتهــاء صلاحيـة البطاقــة.

رقم التعريف الشخصي (PIN):

- ١- يقوم البنك بإصدار التعريف الشخصي لحامل البطاقة من أجل التحقق من صحة المعاملة.
- 1- يتعين على حامل البطاقـة عـدم إفشـاء رقـم التعريـف الشـخصي لأي طـرف أخـر، ويكـون حامـل البطاقـة مســؤولاً بالكامـل عـن أي معاملـة يتـم التحقـق مـن صحتهـا باسـتخدام رقـم تعريفـه الشـخصي، ووفقـاً لذلـك تعتـبر أي معاملـة متعلقـة برقـم التعريـف الشـخصي عـلى أنهـا قـد تمـت بمعرفـة حامـل البطاقـة

تعيئة البطاقة:

ا- يمكن إضافة رصيد إلى حساب حامـل البطاقـة، 'تعبئـة الرصيـد'، لإعـادة تعبئـة الرصيـد كمـا هــو مشار إليـه في لائحـة الرسـوم.

النزاعات حول المعاملات:

- ا ـ يتعـين افـتراض صحـة القيـود الــواردة فـي كشــف البطاقــة إلا إذا اعـترض حامـل البطاقــة عـلى القيــود خـلال فـترة 30 يومــاً مــن تاريــخ كشــف البطاقــة وأثبـت عــدم صحتهــا.
- إذا اعترض حامل البطاقة على أحد القيود، يباشر البنك تحقيقاً بالأمر ويبلغ حامل البطاقة بالنتيجة، ويتعين على حامل البطاقة تحمل رسم التحقيق المعنى.
- ٣- لا يكـون البنـك ملزمـاً بإجـراء تحقيـق في أي معاملـة لا يتـم إبـلاغ البنـك بهـا مـن قبـل حامـل البطاقـة خـلال الفـترة الزمنيـة المذكـورة في البنـد أعـلام.
- إذا كان من حق حامل البطاقة إسترجاع المال مقابل البضائع أو الخدمات التي حصل عليها
 عـن طريـق الدفـع بالبطاقـة، يوافـق حامـل البطاقـة عـلى قبـول قيـد الامـوال المسـترجعة في الجانب الدائن مـن حسـاب بطاقتـه، ويوافـق حامـل البطاقـة عـلى شروط وسياسـة التاجر الخاصـة بارحاء الامـوال.
- 0- في حـال وجــود أخطـاء أو أســئلة حــول المعــاملات الإلكترونيــة لحامــل البطاقــة، يتــعين على حامــل البطاقـة الاتصــال بمركـز مكالمــات خدمــة العــملاء على الرقــم 44253333 أو كتبــة رســالة إلى بنــك الريــان على العنــوان ص.ب. 28888، الدوحــة، قطـر





الشــروط والأحكــام لبطاقة هميان مسبقة الدفع (أفراد) Himyan Prepaid Card

(Retail) **Terms and Conditions** الشـروط والأحكـام لبطـاقـة هميـان (يتبع)

HIMYAN CARD TERMS & CONDITIONS (CONTINUED)

If the Cardholder thinks that his/her statement or receipt is wrong or if he/she needs more information about a Transaction listed on the statement or receipt, the Cardholder shall provide the Call Centre with all particulars relating to the Transaction in question.

Receipts:

- 1. Cardholder will also receive SMS alerts for all approved transactions.
- The Cardholder agrees and undertakes to retain, verify, and reconcile his/her transactions and receipts.

Card Account Balance/Periodic Statements:

- The Cardholder is responsible for keeping track of his/her Card Account available balance. Merchants generally will not be able to determine his/her available balance. It's important for the Cardholder to know his/her available balance before making any Transaction.
- The Cardholder can access his/her available balance by accessing the Card Account by calling Customer Service Call Centre, anytime, twenty-four (24) hours a day, seven (7) days a week for free.
- The Cardholder will be able to enquire about his/her Card's Account movement. But the Cardholder will not automatically receive paper statements.
- 4. In case the Cardholder requests a statement and does not receive the statement within 30 days he/she should contact the Bank and request a copy of the Card Statement. This statement would be provided without additional fee. The Cardholder shall have the right to request a statement to be sent to his/her e-mail address free of any charge.
- Upon receiving a statement the Cardholder must verify all the Transactions billed on the Card statement, and in case of discrepancy, the Cardholder shall notify the Bank within 30 days of the statement date.
- 6. If the Cardholder does not recognise a Transaction and wishes to receive a copy of the Transaction record, the Bank will arrange to provide such copy in accordance with the Qatar Central Bank Regulations and the Cardholder will bear the charges relating to providing such copies.
- All notices sent by the Bank to the Cardholder's address last notified in writing to the Bank shall be considered valid and binding.
- The Cardholder must promptly notify the Bank in writing of any changes in his/her address.

Card Fee Schedule:

- All fees and charges levied by the Bank under this Agreement shall be borne by the Cardholder.
- All fee amounts may be withdrawn from the Card Account and will be assessed as long as there is a remaining balance on the Card Account.
- In case the balance on the Card Account is less than the assessed fee, the entire balance will be applied towards the fee and any outstanding transactions will not be approved due to lack of funds on the Card Account.
- 4. For the purpose of this provision, the Bank shall display all fees and charges to be levied by the Bank on its website.

Expiration Date:

- The Card has an expiration date. The expiration date is simply required to ensure that the Card can be used at Merchants that request and/or require the Cardholder to provide an expiration date during the Transaction process.
- The Cardholder will not be able to use his/her Card after the expiration date, but will be able to transfer the balance on his/her Card to a newly issued Card. The Cardholder must contact the Bank within sixty (60) days of such expiration date at the Customer Service telephone number in this Agreement.

Confidentiality:

- The Bank may disclose information to third parties about the Card or the Transactions made on the Card in the situations which shall include but not be limited to:
 - Where it is necessary for completing Transactions.
 - In order to verify the existence and condition of the Card for a third party, such as Merchant.
 - In order to comply with government agency, court order, or other legal reporting requirements.
 - If the Cardholder gives Bank his/her written permission.
 - To the Bank's employees, auditors, affiliates, service providers, or attorneys as needed.

The Bank's Liability:

- The Bank shall not be liable to the Cardholder unless the liability in question results from gross negligence or willful misconduct from the Bank's acts or omissions. The Bank shall not be liable, for any damages or loss which result to the Cardholder from the following instances:
 - If through no fault of the Bank's, the Cardholder does not have enough funds available on his/her Card to complete the Transaction.
 - If there is a hold or the funds are subject to legal process or other encumbrance restricting their use.
 - If a Merchant refuses to accept the Card.
 - If an electronic terminal where the Cardholder is making a transaction does not operate properly and the Cardholder knew about the problem when they initiated the Transaction.
 - If access to the Card has been blocked after the Cardholder has reported the Card has either been lost or stolen.

1- إذا كان حامــل البطاقــة يعتقــد بوجــود خطــاً فـي الكشــف أو الإيصــال الخــاص بــه أو إذا كان يحتــاج لمزيد مـن المعلومــات حــول إحــدى المعامــلات المدرجـة فـي الكشـف أو الإيصــال. في هـــذه الحالــة يتعــين عــلى حامــل البطاقــة تزويــد مركــز المكالمــات بجميــع التفاصيــل المتعلقــة بالمعاملــة المعند ة.

الانصالات

- ١- سيتلقى حامل البطاقة أيضًا تنبيهات عبر الرسائل القصيرة لجميع المعاملات المعتمدة.
 - ٦- يوافق حامل البطاقة ويتعهد بالاحتفاظ والتحقق ومقارنة معاملاته وايصالاته.

رصيد حساب البطاقة / الكشوف الدورية:

- ا- يكـون حامـل البطاقـة مسـؤولاً عـن متابعـة الرصيـد المتوفـر فـي حسـاب بطاقتـة، حيث أنـه لا يكـون بوسـع الباعـة عمومـاً تحديـد رصيـده المتوفـر. فمـن المهــم لحامـل البطاقـة أن يعـرف رصيـده المتوفـر قبـل إجـراء أي معاملــة.
- 1- يمكن لحامل البطاقـة الوصـول إلى رصيـده المتـاح عـن طريـق الوصـول إلى حسـاب البطاقـة عـن طريـق الإتصـال بمركـز خدمـة العمـلاء ، في أي وقـت ، أربـع وعـشرون (24) سـاعة في اليــوم ، سـبعة (7) أيـام في الأسبـوع مجانًـا.
- سيتمكن حاصل البطاقة من الاستعلام عن حركة حساب بطاقته. ولكن لن يتلقى حاصل
 البطاقة كشوفًا ورقية تلقائيًا.
- ٤- في حال طلب حامل البطاقـة كشفاً ولـم يستلمه خلال 30 يومـاً، يتعين عليـه مراجعـه البنـك وطلب نسـخة مـن كشـف البطاقـة، وسـيتم توفـير هـذه النسـخة دون أي رسـوم إضافيـة ويكـون لحامـل البطاقـة الحـق فـي طلب كشـف حسـاب يرسـل عـلى بريـده الإلكترونـى بـدون رسـوم.
- 0- عند استلامه للكشف، يجب علي حامل البطاقة التحقق من جميع المعاملات الـواردة في كشف البطاقـة، وفي حـال وجـود أي اختـلاف، يتعـين عـلى حامـل البطاقـة إبـلاغ البنـك بذلـك خـلال 30 يومـاً مـن تاريـخ الكشـف.
- 1- إذا لـم يتعـرف حامـل البطاقـة عـلى إحـدى المعامـلات ويرغـب في الحصـول عـلى نسـخة مـن سـجل المعامـلات يقــوم البنـك بتزويـده بنسـخة مـن ذلـك السـجل ، ويتحمـل حامـل البطاقــة الرسـوم المتعلقـة بتوفـير تلـك النسـخ.
- ٧- جميـع الإشـعارات الــــّي يرســلها البنــك عــلى عنــوان حامــل البطاقــة الأخــير المبلــغ خطيــاً للبنــك تعتــبر صحيحــة وملزمــة.
 - ٨- يجب على حامل البطاقة أن يبلغ البنك خطياً وعلى وجه السرعة بأي تغييرات في عنوانه.

جدول رسوم البطاقة:

- ١- يتحمل حامل البطاقة جميع الرسوم التي يفرضها البنك بموجب الاتفاقية.
- ٢- يجـوز سـحب جميـع مبالـغ الرسـوم مـن حسـاب البطاقـة ويتـم فرضهـا طالمـا كان هنـاك رصيـد متبـقٍ في حسـاب البطاقـة.
- ٣- في أي وقت يصبح فيـه رصيـد حســاب البطاقــة أقــل مــن مبلــغ الرســوم المفروضــة، يتــم اسـتخدام رصيـد حســاب البطاقــة لتســوية مبلــغ الرســوم ولــن تقبــل أي عمليــات نتيجــة للنقــص في رصيــد البطاقــة.
- ٤- لأغراض هـذا الحكم، سيقوم البنك بعرض جميع الرسـوم والتكاليـف الـتي ينبغـي فرضهـا مـن قبـل البنـك عـبر موقعـه الإلكترونـي.

تاريخ انتهاء الصلاحية

- ا- ثمـة تاريـخ لانتهـاء صلاحيـة البطاقـة، وتاريـخ انتهـاء الصلاحيـة مطلــوب فقــط للتأكـد مــن أنــه يمكــن اســتخدام البطاقــة لــدى التجـار الذيــن يطلبــون و/أو يشــترطون تقديــم حامــل البطاقــة لتاريــخ إنتهــاء الصلاحيــة أثنــاء إجــراء المعاملــة.
- ٢- لا يكـون باسـتطاعة حامـل البطاقـة أن يسـتخدم بطاقنـه بعـد تاربـخ انتهـاء الصلاحيـه، ولكـن يكـون باسـتطاعته تحويـل رصيـد بطاقتـه إلى بطاقـة جديـدة مصـدرة، يجـب عـلى حامـل البطاقـة مراجعـة البنـك خــلال ســتين (60) يومــاً مــن تاريــخ انتهــاء الصلاحيةعــلى رقــم هاتــف خدمــة العمـلاء المبـين فـي هــذه الاتفاقيـة.

السرية:

- ا- يجوز للبنك إفشاء معلومات للغير حـول البطاقـة أو المعلومـات الـتي تتـم باسـتخدام البطاقـة في الحـالات الـتي تشـمل عـلى سـبيل الذكـر لا الحـصر:
 - حيث يكون ذلك ضرورياً لإتمام المعاملة.
 - من أجل التحقق من وجود وحالة البطاقة بالنسبة للغير، التاجر على سبيل المثال.
- مـن أجـل الالـــــّزام بــــــّزروط جهـــة حكوميــة، أو أمــر صــادر عــن محكمــة، أو غـــِر ذلـك مــن شروط الإبــلاغ القانونيــة.
 - إذا منح حامل البطاقة تصريحه الخطى للبنك.
- -- لموظفي البنك، أو مدققي حساباته، أو شركاته المرتبطة، أو مقدمي الخدمـة، أو محاميـه عند الحاجـة.

مسؤولية البنك:

- ا- لا يكـون البنـك مسـؤولاً تجـاه حامـل البطاقــة مــا لــم تكــن المسـؤولية المعنيــة ناتجــةٍ عــن إهمــال فـادح أو ســوء تــصرف متعمــد مــن فعــل أو تقصــير مــن جانـب البنـك، ولا يكــون البنــك مســؤولاً عــن أى ضرر أو خســارة تحصــل لحامــل البطاقــة نتيجــة للوقائــع التاليــة:
- إذا لـم يكن لـدى حامـل البطاقـة، (بسـبب خطـاً غـير عائـد للبنـك)، مـا يكفـي مـن الأمـوال في حسـاب بطاقتـه لإتمـام المعاملـة.
- إذا كان ثمـة حجز أو كانـت الأمـوال خاضعـة لإجـراء قانونـي أو غـير ذلـك مـن الموانـع الـتي تحـد مـن اسـتخدامها.
 - إذا رفض أحد التجار قبول البطاقة.
 - إذا لم يعمل جهاز إلكتروني حيث يقوم حامل البطاقة بإجراء معاملة بشكل صحيح.
 - إذا تم حجب الدخول إلى البطاقة بعد أن أبلغ حامل البطاقة بفقدان أو سرقة البطاقة.





الشــروط والأحكــام لبطاقة هميان مسبقة الدفع (أفراد) Himyan Prepaid Card (انمده) معمنانا ومعالمة معسدة

(Retail) **Terms and Conditions** الشـروط والأحكـام لبطـاقـة هميـان (يتبع)

HIMYAN CARD TERMS & CONDITIONS (CONTINUED)

- If the Bank has reason to believe the requested Transaction is unauthorised
- If circumstances beyond the Bank's control (such as fire, flood, or computer or communication failure) prevent the completion of the Transaction.
- Any other exception stated in this Agreement.

In all events and circumstances the Bank's liability under this Agreement shall not exceed the amount of the Transaction in question.

The Cardholder's Liability for Unauthorised Transactions:

 If the Cardholder fails to notify the Bank about the stolen or lost Card in the manner andtime indicated in this Agreement, the Cardholder shall be liable for any unauthorised transaction on Card Account. The Cardholder acknowledges and undertakes that any loss sustained by him/her shall be at the cost and expense of the Cardholder.

Amendment and Card Cancellation:

- The Bank may amend or change the terms and conditions of this Agreement at any time.
 The changes will be posted on AlRayan Bank's website. However, if the change is made
 for security purposes, the Bank can implement such change without prior notice to the
 Cardholder.
- 2. The Bank has the right to cancel, withdraw or suspend fully or partly or restrict use of the Card at any time without any notice and/or advice to the Cardholder.
- The Cardholder may request the cancellation of the Card any time in writing. The Cardholder will be released of all liability pertaining to the Card Account, after:
 - Surrendering the Card
 - A period of 45 days from the cancellation of all Cards and confirmation that there are no Transactions or dues outstanding
 - The Cardholder's termination of this Agreement will not affect any of the Bank's rights or obligations arising under this Agreement prior to the said termination.

General Conditions and Other Terms

- The Cardholder's Card and his/her obligations under this Agreement may not be assigned. The Bank may transfer its rights under this Agreement. Use of the Card is subject to all applicable rules and customs of any clearing house or other association involved in Transactions. The Bank does not waive its rights by delaying or failing to exercise them at any time. If any provision of this Agreement shall be determined to be invalid or unenforceable under any rule, law, or regulation of any governmental agency, the validity or enforceability of any other provision of this Agreement shall not be affected.
- 2. These terms and conditions shall be governed by the laws of Qatar and Qatar Central Bank Regulations save to the extent they do not conflict with the principles and rules of the Islamic Shari'a, as determined by the Shari'a Supervisory Board of the Bank. In case of any conflict between the said laws and regulations, the ruling of the principles of Islamic Shari'a shall prevail. The parties hereby submit to the exclusive jurisdiction of Qatari courts for any proceedings or dispute arising out of or in connection with this Agreement.
- This Agreement is issued in Arabic and English versions and in case of any contradiction between the two versions the Arabic version shall prevail.

Warranties, Liabilities and Disclaimers:

- The Cardholder understands, undertakes and accepts that it is strictly forbidden to make
 use of the Card service in order to pay for illegal material as well as illegal downloads or
 any other goods and services infringing intellectual property rights of a third party and/ or
 any illegal purpose or criminal activity of any nature including activities to launder money
 to finance terrorism as defined by governing law of this Agreement.
- The Bank reserves the right to apply at its sole discretion prevention and detection procedures and suspend accounts or refuse the execution of Transactions if there are reasonable grounds to suspect that an Account of a Cardholder is being or may be used for illegal purposes.
- 3. The Cardholder agrees that the Bank shall in no way, and under no circumstances, be liable for any damages or losses, including without limitation, direct, indirect, consequential, special, incidental or punitive damages deemed or alleged to have resulted from or caused by any act relating to or arising from Agreement unless the same is a direct result of the Bank's gross negligence or willful mission.
- 4. The Cardholder agrees to release, indemnify, and hold the Bank harmless against any claim brought against the Bank by a third party resulting from the Cardholder's use of the Himyan card.

Contactless Technology:

- Contactless Technology means transaction conducted by taping the Card at the POS terminal which can be processed without PIN.
- Contactless Transaction(s) within the prescribed limits are authorized just by tapping the card to Contactless POS Terminal and DOES not require PIN Card Authentication.
- Contactless Transactions will be subject to single transaction limit and daily limit which are regulated by Qatar Central Bank.
- The Bank reserves the right to amend and/or change the above mentioned limits anytime for Contactless Transactions at its own discretion without prior notification.
- 5. In case of card lost or misuse kindly report immediately to the Bank.

- إذا كان لدى البنك سبباً للاعتقاد بأن المعاملة المطلوبة غير مفوض بها.
- إذا حالت ظروف خارجـة عـن سـيطرة البنـك (مثـل الحريـق، أو الفيضـان، أو تعطـل الكمبيوتـرأو الاتصـالات) دون إتمـام المعاملـة.
- في كافـة الأحــوال والظـروف فــإن مســؤولية البنـك بموجــب هــذه الإتفاقيــة لــن تتجــاوز قيمــة المعاملــة ذات العلاقــة.

مسؤولية حامل البطاقة عن المعاملات غير المفوض بها:

ا - إذا تخلـف حامـل البطاقـة عـن إبـلاغ البنـك عـن فقـدان أو سرقـة البطاقـة بالطريقـة والوقـت المحدديـن في هـذه الاتفاقيـة يكـون حامـل البطاقـة مسـؤولاً عـن أي معامـلات غـير مفـوض بهـا عـلى حسـاب البطاقـة.

التعديل والغاء البطاقة:

- ا- يجــوز للبنـك تعديـل أو تغــير أحــكام وشروط هــذه الاتفاقيـة فـي أي وقــت، وســيتم وضــع أي تغـيرات أو تعـديلات على الموقـع الإلكترونـي لبنـك الريـان، ولكـن إذا تـم إجــراء التغــير لأغــراض أمنيـة، يمكـن للبنـك تطبيــق ذلـك التغــير دون توجيــه إشــعار مســبق إلى حامــل البطاقــة
- ٢- يكـون مــن حــق البنــك إلغــاء، أو سـحب، أو تعليــق، بشـكل كلي أو جزئــي، أو تقييــد اســتخدام البطاقــة فــي أي وقــت دون توجيــه أي إشــعار و/أو تبليــغ إلى حامــل البطاقــة.
- ٣- يجــوز لحامــل البطاقــة أن يطلــب كتابــة إلغــاء البطاقــة فـي أي وقــت، ويتــم إبـراء ذمــة حامــل البطاقــة مــن جميــع المســـؤوليات المتعلقــة بحســاب البطاقــة بعــد:
 - تسليم البطاقة.
- مـدة 45 يومـاً مـن تاريـخ إلغـاء جميـع البطاقـات والتأكيـد عـلى أنـه لـم يعـد ثمـة معامـلات أو مبالـغ مسـتحقة.
 - بموجب هذه الاتفاقية قبل الإنهاء المذكور.

الشروط العامة والأحكام الأخرى:

- ا- لا يجـوز لحامــل البطاقــة التنــازل عــن بطاقتــه والتزاماتــه بموجــب هــذه الاتفاقيــة، ويجــوز للبنــك تحويــل حقوقــه بموجــب هــذه الاتفاقيــة، ويكــون اســتخدام البطاقــة خاضعــاً لجميــع القواعــد والأعــراف المعمــول بهــا لأي غرفــة مقاصــة أو أي جهــة أخــرى مشــتركة فـي المعاملــة، ولا يتحـــلى البنـك عــن حقوقــه عــبر تأخير أو عـحدم ممارســتها فـي أي وقــت، وإذا تــم إعتبار أي حكــم مــن أحــكام هــــــةة الاتفاقيــة باطــلا أو غـير قابـل للتنفيــذ بموجب أي قاعــدة أو قانــون أو نظـام لأي جهــة حكوميــة، فـــإن صلاحيــة وقابليـة تنفيــذ أي مــن الأحــكام الأخــرى في هــذه الاتفاقيــة لــن، تأتُــ نذلك.
- ٣- صـدرت هــذه الاتفاقيــة باللغــة العربيــة واللغــة الإنجليزيــة وفــي حــال وجـــود تناقـــض بــين النســكتين فــإن النســـخة العربيــة هـــي الـــتي تســـود.

الضمانات والمسؤوليات وبراءات الذمة:

- ا- يتفهـم حامـل البطاقـة، ويتعهـد، ويقبـل بانـه ممنـوع عليـه منعـاً باتـاً اسـتخدام البطاقـة لسـداد ثمــن مــواد غــير مشروعــة وكذلـك تحميـل ملفــات غــير مشروعــة مــن الإنترنـت أو أي بضائــع وخدمــات أخــرى تنتهــك حقــوق الملكيـة الفكريـة لأي طـرف ثالـث و/أو غــرض غــير مــشروع أو نشــاط إجرامــي مــن أي طبيعــة كان بمــا فـي ذلـك نشــاطات غســيل الأمــوال لتمويــل الإرهــاب كمــا هــي معروفــة فـي القانــون الــذي يحكــم هــذه الاتفاقيــة.
- 1- يحتفظ البنك، وبناء على تقديره الخاص، تطبيق إجراءات المنع والكشف وتعليق الحسابات أو رفـض تنفيـذ المعامـلات إذا كان لديـه أسـباباً معقولـة للاشـتباه بـأن حسـاب أحــد حامــلي البطاقــات يتـم، أو يمكـن أن يتـم، اسـتخدامه لأغـراض غـير مشروعــة.
- ٣- يوافق حامـل البطاقـة عـلى أن البنـك لا يكـون بـأي شـكل مـن الأشـكال وفي ظـل أي ظـرف مـن الظـروف مسـؤولاً عـن أي أضرار أو خسـارً، بمـا في ذلك عـلى سـبيل الذكر لا الحـصر الأضرار المباشرة أو غـير المبـاشرة، أو الناتجـة أو الخاصـة أو المعارضـة أو العقابيـة الــي تعتبر أو يزعـم بإنهـا ناتجـة عـن أو بسـبب أي فعـل متعلـق بالاتفاقيـة أو نـاشئ عنهـا، مـا لـم يكـن ذلـك ناتجـا بشـكل مبـاشر عـن الإهـمـال الفـادح أو الإغفـال المتعمـد مـن جانـب البنـك.
- ٤- يوافق حامـل البطاقـة عـلى إخـلاء طرف، وتعويـض، وحفـظ البنـك مـن ضرر و/أو مسـؤولية في مواجهــة أي مطالبــة يتـم تقديمهـا بحــق البنــك مــن قبـل أي طـرف ثالـث وتكــون ناتجــة عــن اسـتخدام حامـل البطاقــة لبطاقــة أجـر مسـبقة الدفـع الصـادرة عـن البنـك.

تقنية دون لمس

- ا- تقنيـة دون لمـس تعـني المعامـلات الـتي تتـم عـن طريـق تمريـر البطاقـة فقـط عـلى أجهـزة نقـاط البيـع POS والـتي قـد لاتحتـاج إلى رقـم سري لإنجـاز المعاملـة.
- ٢- يمكن إجراء المعاملات عبر تقنية دون لمـس في حـدود المبالغ ، وذلك بتمرير البطاقـة في نقطـة البيـع دون لمـس ولايتطلـب ذلـك اسـتخدام كلمـة المـرور الخاصـة بالبطاقـة.
- ٣- ستكون حدود المعاملـة الواحـدة عـبر تقنيـة دون لمـس بحـد يومـي والـتي تنظمهـا إرشـادات مـصرف قطـر المركـزى.
- ٤- يحتفظ بنك الريـان بـدون أي إخطـار مسـبق بالحـق في تعديـل أو تغــير حـدود معــاملات دون لمــس المشـار إليهــا في البنديـن أعلاه في أي وقـت
 - ٥- برجاء إبلاغ بنك الريان في حالة ضياع أو إساءة استخدام البطاقة.